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Det nærmar seg no vedtak 
for tomteplassering av det 

nye fellessjukehuset som skal 
erstatte dagens Kristiansund 
sjukehus og Molde sjukehus. 
Bestillinga frå helseministeren 
er at det i sum skal vere betre 
enn dagens to sjukehus til 
saman.

Min påstand er: Ved å velje 
Frei som sjukehustomt legg ein 
ikkje opp til eit stort felles
sjukehus. Styret i Helse Midt 
Norge (HMN) har ikkje mandat 
til å vedta eit lite.

Det er framtidsretta og bra at 
Nordmøre og Romsdal no skal 
samle seg i eit robust felles
sjukehus. Dette skjer takka 
vere Kristiansund. Det har i 
årevis vore krevjande å drive 
små avdelingar med stor 
vaktbelastning. Ikkje akkurat 
noko sjekketriks for å rekrut
tere fagfolk. Smerta med eit 
felles er at ein av byane vil tape 
stort. Dette var truleg grunnen 
til at det vart bestemt at begge 
byane fortsatt skulle ha 
sjukehus. 

Etter styrevedtaka starta 
planlegginga av eit sårt tiltrengt 
Nye Molde sjukehus. I samråd 
med Helse og omsorgsdeparte
mentet gjekk planlegginga 
framover og var straks ferdig 
(inkl. plassering av stikkontak
ter). Då ombestemte Kristian
sund seg. Dei ville ha felles
sjukehus. StrømErichsen stilte 
opp for sine partikollegaer og 
veljarar. Ho oppheva Helse 
Nordmøre og Romsdal, og 
Helse Sunnmøre og hadde 
dermed med eit pennestrøk 
annullert Nye Molde sjukehus. 
Helse Møre og Romsdal var 
oppretta.

Har Astrid Eidsvik ein visjon 
om at det beste for HMR er eit 
lite sjukehus i nord og eit lite i 
sør (enn så lenge) og eit stort i 
Ålesund? Flyttar ho ØNH 
funksjonar frå Molde fordi ho 

veit at viss dette «går vegen» vil 
miljøet i Molde forsvinne 
likevel? Kanskje deler ho denne 
visjonen med fleire i HMN?

Dette er ikkje i samsvar med 
jobben ho og HMN er sett til å 
gjere. 

Einaste kravet frå forrige 
regjering var at dei politiske 
myndighetene i Kristiansund 
måtte akseptere plasseringa. 

Bent Høie vil ha eit stort og 
robust fellessjukehus til det 
beste for pasientane. 

Å vere ordførar er krevjande. 
Ein må vere velsigna med ei 
sterk helse for å stå i denne 
jobben. Opp i all den politiske 
drakampen må vi ikkje gløyme 
den viktigaste: Pasienten. 
Bortsett frå dei fleste fødande 
er det sjuke menneske som 
treng sjukehustenester. Vi er 
alle noverande eller potensielle 
pasientar. Ein frisk person kan 
ha 1.000 ønskje, ein sjuk har 
eit.  

Så eit lite eventyr:
Den 18. desember blir Frei 

vedtatt som tomt for det store 
fellessjukehuset. Kristiansund 
jublar og Molde er svært skuffa. 
Men Molde sin ordførar har 

Nytt sykehus i Møre og Romsdal (del 2)

Alt anna er poli-
tisk spel. Det har vi hatt 
nok av.

Benytt
sjansen
Lørdag åpnes en spennende utstilling i 
Folkets Hus i Kristiansund. Studenter fra 
Norsk miljø og biovitenskapelige universi
tet på Ås har fått frie tøyler til å komme med 
innspill for hvordan byen kan utvikles. De 
har sett på alt fra kollektivtilbud til lokalise
ring av boligfelt og sentrumsutvikling. Her 
er det ingen begrensninger verken i penger 
eller vedtatte reguleringsplaner og andre 
formelle begrensninger. 

Kanskje er nettopp det siste det viktigste. 
– Kristiansund har et stort potensial, og vi 
har inntrykk av at det er politisk vilje til 
utvikling. Det er bra. På den andre siden 
føler vi at man er for realistisk orientert. 
Kristiansund må tørre å tenke utenfor 
boksen. Våg å være litt gal og slippe seg løs, 
sier studentene Torgeir Fagerstrand og Ole 
Wang Høiem i et intervju med Tidens Krav.
Litt galskap er et godt utgangspunkt for 
kreative prosesser. Spesielt viktig er det å få 
inn folk utenfra som kan se byen med nye 
øyne. 

Ett konkret innspill er å gjøre Kongens 
Plass til en grønn lunge. – Jeg har aldri 
skjønt hvorfor Kongens Plass er en stor 
parkeringsplass, sier fylkesordfører Jon 
Aasen. Han har helt rett, men vi som bor 
her, har vent oss til at slik er det bare. 

Det er stort engasjement for byutvikling i 
Kristiansund. Det ser vi både i egne spalter 
og på sosiale media. Kommunen arbeider 
nå med en rullering av sentrumsplanen. 
Samtidig skal det bygges nytt opera og 
kulturhus. Om ikke setter KOM Byliv 
byutvikling på dagsorden i en egen konfe
ranse. Vi håper derfor mange tar turen til 
Folkets Hus og lar seg inspirere til å se nye 
muligheter. Det beste resultatet får vi når 
mange engasjerer seg. Studentenes bidrag 
er derfor et viktig bidrag til å skape en god 
debatt om den videre utviklingen av 
Kristiansund.

UTsTilling: Lørdag åpnes utstillingen i Folkets 
Hus. Studenter fra Ås står bak utstillingen.


